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paaipopulatie in de Kendel van jaar tot jaar fluctueert van enkele 
tientallen tot ongeveer honderd exemplaren.
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Het water in het gebied tussen Havenkade en Nieuwe Rijn, 
moet een tijdelijk visreservaat worden. Zo kan een goede 
inventarisatie van alle vissoorten in dat gebied worden gemaakt. 
Het zou het eerste binnenstedelijke visreservaat van Nederland 
zijn.

Dat wil Onder Water in Leiden (OWL) een groep bewoners in 
dat gebied met interesse in de natuur in hun leefomgeving. 
Sinds 2011 houdt OWL de visstand in het wijkje in de gaten. 
Volgens Aaf Verkade, oprichter van OWL, levert dat monitoren 
de beste resultaten op in een gebied waarin de vissen zo min 
mogelijk worden verstoord door externe factoren. Daarmee 
bedoelt zij vaarverkeer en vissers. “In onze wijk boffen we enorm 
dat er weinig bootverkeer is vanwege doodlopende singels en 
grachten. Een tweede zeer positieve invloed op het onderzoek zou 
een visverbod in het onderzoeksgebied zijn. Zo kan er door de vissen 
flink worden gepaaid. Daarom wil ik het gebied graag kraamkamer 
noemen.’’  Verkade vraagt de Leidse politiek dan ook het gebied 
aan te wijzen als tijdelijk visreservaat. Het onderzoek zou 3 tot 
5 jaar moeten duren. ,,In die periode gaat OWL de visstand in 

kaart brengen, terwijl er in die periode een tijdelijk en lokaal 
hengelverbod moet gelden.’’
OWL wil na afloop van het onderzoek de resultaten delen met 
de gemeente, de Hengelaarsbond voor Leiden en omstreken en 
het Hoogheemraadschap. ,,Want zij streven allemaal hetzelfde 
na, meer kennis van de natuur onder water, een gezonde 
visstand, helder water, voorlichting aan stadsgenoten en plezier 
van de Leidse grachten.’’

Verkade heeft al met de Hengelaarsbond gesproken over 
haar initiatief en die heeft daar positief op gereageerd. Dat 
wordt bevestigd door voorzitter Wouter Westerkamp van de 
Hengelaarsbond met meer dan 4000 leden. “Betere kennis van de 
natuur onder water kan de visstand alleen maar ten goede komen. Als 
uit het onderzoek in dat gebied blijkt dat er door de vis bij de Haven 
met rust te laten, meer vis in Leiden komt, steunen we een algeheel 
visverbod in dat onderzoeksgebied. Dan zijn wij ook bereid vanuit onze 
bond controleurs in te zetten en voorlichting aan vissers te geven.’’

(persbericht uit Leidsch Dagblad 25 november 2012)

Visreservaat in Leiden


